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Formandens beretning for 2023 

 

Velkommen til årets generalforsamling og DX-møde. 

Som sagt, det er rigtigt rart at se så mange deltagere i 

år. 2023 har overrasket både positivt og negativt på 

amatørbåndene men det vender jeg tilbage til. 

Traditionen tro vil vi starte med at mindes de 

medlemmer som ikke er iblandt os mere.  

Desværre er det hele 6 personer med tilknytning til DDXG der denne gang er 

Silent Key. Jeg skal nævne dem i vilkårlig rækkefølge. OZ3SK Egon, som 

mange kender, én af stifterne af båndlandelisten samt med fra starten af 

foreningen i 1972. Egon var i en årrække også tovholder på 80m runden hvor vi 

delte ud af hvilke DX-stationer vi havde kørt i den forgangne uge.  

OZ1CTK Boye, også kendt som OZ7C medlem siden 1979. Boye var rigtig 

passioneret omkring båndlande jagt og havde før i tiden et rigtig godt setup til 

bl.a. 160m som jeg husker. Han huskes måske også for hans passion for at dele 

QSL information og DX-nyheder med os.  

OZ9QW Bent, ”overlæren” som vi kaldte ham, medlem siden 2009 og til sidst 

en rigtig FT8 mand.  

OZ4RT Jørgen, medlem siden 1972, en person der ikke gjorde meget ud af sit 

væsen men den OZ´r som formåede at have kørt og bekræftet de fleste DXCC 

entities nogensinde. Hele #384 blev det til. Det skal også nævnes at Jørgen have 

hele #1072 øer i IOTA programmet. 

OZ2J, John, måske også kendt som OZ1FVL og medlem siden 1988. 

OZ8KR Niels, var med til at stifte foreningen i 1972 men frafaldt naturligt sit 

medlemskab på det sidste.  

Lad os alle rejse os op og mindes dem i stilhed. Æret være deres minde.  

 

Lidt udenfor nummer her så vil jeg også nævne at Bob Allphin, K4UEE, 

medlem af DX Hall of Fame blev Silent Key i februar. Bob var ”instrumental” i 

at organisere og gennemføre en lang række top 10 most wanted DXpeditioner i 

hans tid. KH1 Baker & Howland Islands, VK0H Heard Island, A5 Bhutan, 

VP8S South Sandwich Islands, VP8G South Georgia Island, 3Y0P Peter I 

Island, VU7 Laccadiverne, KP5 Desecheo Island, PJ5 Saba/Sint Eustatius, FT/Z 

Amsterdam Island og KP1 Navassa Island. 

https://www.arrl.org/news/veteran-dxpedition-leader-bob-allphin-k4uee-sk
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På trods af de triste SK´s så vil jeg som traditionen byder, ønske velkommen til 

hele 10 henholdsvis nye og genindmeldte medlemmer:  

OZ5NW Niels, OZ1KVM Germann, OZ2PM Poul, OZ2OSR Ove, OZ7GO 

Leif, OZ5UO Ole, OZ6EG Egon, OZ1CWM Knud, OZ7BG Carsten og OZ3FS 

Frank. Velkommen i Danish DX Group.  

Jeg skal i den forbindelse nævne at vi har fået lavet en lidt mere synlig og 

brugervenlig optagelsesansøgning som kan findes på hjemmesidens forside 

DDXG.dk. Så glem ikke at promovere hvor god en forening vi er i jeres 

bagland.  

Cyklus 25 og dens genvordigheder eller måske ikke…… 

Jeg husker Es sæsonen i juni/juli sidste år viste gode udbredelsesforhold til både 

Fjern Østen, Nordamerika og Caribien. I år har der også allerede vist sig 

åbninger på 6m til det Indiske Ocean og Australien. Hele frekvensspektret viser 

sig faktisk ganske anvendelig.  

F.eks. har der på 160m været bemærkelsesværdige forhold selv i 

højsommerperioden til steder som Asien, Australien og USA hvor man ville 

forvente mere Syd/Nord propagation. Det kan vores foredragsholder DL3DXX 

Dietmar sikkert fortælle mere om med hans aktivitet fra 4W8X i eftermiddag.  

Så selvom vi er godt på vej ind i år med høje solplet tal skal man ikke undlade 

at glemme de lave bånd.  

Med høj solaktivitet kommer der også en større chance for forstyrrelser af 

atmosfæren og det så vi på en meget ekstrem måde for nylig. Der blev målt et 

K-index på hele 9. Det skyldtes flere på hinanden kraftige eksplosioner fra solen 

hvor den ene indhentede den anden og det hele blev til en sneboldeffekt direkte 

mod jorden.  

Det forlyder at der ikke har været målt et så kraftigt udbrud i de sidste 22 år. Alt 

radiokommunikation blev umuliggjort da det var på sit højeste. Så der er vel 

også en bagside af mønten. Men lad os alle glæde os over alt den aktivitet der 

ligger for dagen. Som ”The Daily DX news” skrev fornyelig – forvent rigtig 

gode F2 forhold i et solpletmaksimum her under solhverv de næste 6 uger. 

Et hurtigt tilbageblik på alle de DX-peditioner DDXG har støttet de sidste 12 

måneder beløber sig til hele 17 af slagsen.  

 

 

https://ddxg.dk/
http://www.timor-leste-dx.de/
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Check WEB-linkene for yderligere inspiration i tabellen. 

DDXG støttede DX-peditions de sidste 12 måneder 

Juni MM0UKI    

Oktober T2C W8S ZD9W  

November V62P/V62S 7O8AD TX7L TJ9MD 

Januar TX5S    

Februar CB0ZA H44WA   

Marts T32EU H40WA   

April VP6G A80K TX7W  

Maj FT4GL    

 

Hvor mange af dem har DU fået kørt?  

Tingenes tilstand ude i verden ….  

DXCC-programmet har I den seneste tid været meget debatteret ift. det at kunne 

opnå Honor Roll, specielt for nye amatører. Den gamle garde i DXAC har jo 

deres urokkelige holdninger. Det kom bl.a. op til diskussion i det sidste DX-

forum under Visalia DX Convention. 

 I det blå hjørne har vi argumenterne for at enhver udfordring må være realistisk 

at opnå – og i det røde hjørne har vi argumentet for ikke at gøre det for let. 

Paradokset ligger i at gøre det interessant og spændende for nye amatører at 

opnå Honor Roll når målet p.t. er uopnåeligt – og sikkert vil være sådan i lang 

tid. Det forlyder at der har været flere ændringsforslag fremsat til ARRL. Som 

jeg kan se, er der ca. 15 +/- entities der pt. er umulige at aktivere og det tror jeg 

bestemt ikke har været situationen før i tiden. Jeg havde også et kig på hvor lang 

tid det tog mig selv at opnå Honor Roll i sin tid. 18 år – og det var som ung med 

gang i alt muligt andet.  

Måske har nye amatører ikke den tålmodighed? Min egen holdning eller håb er 

vel nok at der kan åbnes op for fuld accept af RIB teknologien til USFW service 

som demonstreret af NCDXF første gang på VP6A Ducie Island og senere på 

W8S Swains Island.  

Tænk hvis vi kunne få gang i alle de KH-øer i Stillehavet som p.t. er adgang 

forbudt. Men at køre ”dem alle” 340 er nok helt uopnåeligt. Det er ikke bare 

skrøbelige miljøhensyn der tages men også militærdiktaturer og geopolitiske 

forhold der gør sig gældende. Man må huske på at de personer der sidder og 

bestemmer, ikke nødvendigvis er folkevalgte. De har en passion for deres 

arbejde lige så meget som vi har for vores hobby. Her har vi ingen 

forhandlingsmagt.  

https://t2c.mydx.de/
https://swains2020.lldxt.eu/
https://www.lral.lv/zd9w/index.html
https://v6iota.weebly.com/
https://www.qrz.com/db/7O8AD
https://tx7l.com/
https://www.mdxc.support/tj9md/
https://clip.pdxg.net/
https://www.qrz.com/db/CB0ZA
https://www.h44wa.com/
https://www.qrz.com/db/T32EU
https://intrepid-dx.com/h40wa/
https://dx.to/vp6g/
https://www.cdxp.cz/
https://k5we.com/tx7w/
https://ft4gl.blogspot.com/
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Hvis målet om Honor Roll er uopnåeligt i ens ”amatør karriere” hvad er så 

formålet med bare at forsøge? – Nye tider, nye løsninger må der til vil nogle 

nok sige. Nogle gange glemmer vi nok at det er en hobby, skal en hobby ikke 

være sjov og behagelig? – Jeg må indrømme at jeg godt kan komme op i det 

røde felt når jeg ikke kommer igennem en pile-up men det er måske nok bare 

mig. Med den stigende DQRM så skal man være rimelig kølig og klar i spyttet 

hvis man ikke vil være i fare for at udvikle mavesår.  

Hvis nu RIB løsningen accepteres fuldt ud og det bliver muligt at overbevise 

USFW service om flere Ø-aktiviteter så kunne de ”uopnåelige” DXCC entities 

reduceres fra +/- 15 til halvdelen og dermed gøre det muligt at komme over de 

330 entities.  

Lad os alle håbe at den kommende aktivering af KH5 Palmyra & Jarvis bliver 

en succes i August, ikke bare for QSOér med OZ på trods af det dårlige 

tidspunkt på året men også i højere grad en velgennemført expedition iht. 

USFW-retningslinjerne. Dx-peditionen komplementeres af forskere og en 

USFW-repræsentant så det bliver spændende at følge om et par måneder.  

Lidt mere om RIB ….  

Med introduktion af RIB teknologien som blev udviklet og finansieret af 

NCDXF er der også amatører i hvert sit ringhjørne med hver deres mening. Der 

er håndterbare fordele og ulemper ved anvendelse af teknologien. Der en hel del 

flere argumenter der taler FOR anvendelse af teknologien end IMOD. F.eks. er 

der markant mindre miljømæssig påvirkning da operatører ikke er på øen 

undtaget til opsætning, vedligehold og nedtagning af udstyret.  

Alt operation foretages fra skib i nær afstand, nogle gange med remote 

operatører Worldwide via starlink og det reducerer omkostningerne markant. 

Remote operation har desværre også vist sig ikke at være helt uden problemer. 

Hvis man kører CW og SSB mode kommer det med en vis forsinkelse som ikke 

altid er godt. En effektiv pile-up er særdeles afhængig af synkronisering og 

hurtig svartid.  

Måske kan teknologien udvikles så vi ikke bare ser rene FT8 Dxpeditioner.  

Der er selvfølgelig også for og imod hele RIB ideen som går på at operatøren 

ikke er ”landfast” ift. DXCC programmet men på trods af det så har ARRL 

godkendt proceduren. Det skulle ikke undre mig at det skyldes NCDXF 

involvering som sponsor af projektet. Nok om RIB emnet. 
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Det sædvanlige grus i maskinen 

Som gammel Dx´er med et afbræk i min aktivitet på ca. 10 år imellem 2011-

2021 kom jeg tilbage til en hobby der overraskede mig på flere niveauer. Det 

værste var den totale mangel på DX Code of Conduct i pile-ups. Det tog mig 

meget lang tid til at vænne mig til. Ordet ”LID” er blevet erstattet med 

”IDIOT”. Jeg har altid tolket ordet LID som der er noget galt med den måde jeg 

opererer min radio på. Når ordet IDIOT bliver brugt er det en direkte anklage på 

ens person hvilket er under bæltestedet.  

Som Kenneth så udmærket sagde i hans beretning sidste år, så må vi alle bare gå 

foran med et godt eksempel for hvad ender det hele ellers med. Det kunne være 

interessant at spørge vores foredragsholdere i dag hvad de egentlig mener om 

Skandinaviske radioamatørers opførsel.  

Vi vil selvfølgelig gerne høre at vi er pragteksemplarer, men er vi det? I mange 

tilfælde er det måske også manglende viden om hvad der er god stil – og her 

kommer oplysning og mentor ordninger ind i billedet. Visse landes kultur, laden 

og gøren er nok uden for pædagogisk rækkevidde – og det er ikke kun syd for 

alperne. DQRM er nok kommet for at blive og jeg tror ikke det kan blive værre.  

WEBSDR har taget meget fart siden jeg sidst stiftede bekendtskab med det. Jeg 

bruger det i dag en gang imellem for at lytte på DX stationen når der ikke er 

forhold til OZ. Meget interessant hvad der køres og sker når vi ikke selv har 

mulighed for det. Men det misbruges jo også af enkelte brodne kar som en 

”extended receiver” ifb. med at opnå en QSO – og det er absolut ikke i orden. 

Men som mange af de nye værktøjer der giver os nye muligheder, så er det i 

håndværkerens hænder at bruge det etisk korrekt.  

Nyt grus i maskinen 

Jeg behøver bare at sige nye porto forhøjelser og LOTW. Begge har indflydelse 

på at få vores QSOér bekræftet. LOTW blev ramt af et slemt cyber angreb for 

nogle uger siden efterhånden og det er faktisk ikke kun LOTW delen men hele 

ARRLs organisation. Der forestår et stort oprydningsarbejde med at genskabe 

det hele så man kan kun gisne om hvornår ARRL som en non-profit frivillig 

organisation er oppe at køre igen, forhåbentlig med en højere sikkerheds 

beskyttelse. Mht. den danske portoforhøjelse så har vi taget alternative midler 

ibrug. Allis bruger nu en billigere formidler end Postnord af kort ifb. 

samsending og EDR QSL bureau har også et forsendelsessamarbejde med det 

tyske DARC. Men der blæser også nye vinde hos EDR kontor her i Odense 

efter at Lone er gået på pension, så hvem ved hvilken løsning der kommer for 

dagen af (efter vores mening) kerneydelsen QSL centralen.  
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Afslutning 

Det var mere eller mindre min formandsberetning hvor vi lige om lidt skal gå 

over til den lidt mere spændende regnskabs fremlæggelse, men inden da vil jeg 

lige komme med et par ord omkring hvad der forestår fremadrettet. Det mest 

interessante er jo N5J Palmyra & Jarvis i starten af August – og i den 

forbindelse er det værd at bemærke at teamet bag K1JT, Joe Taylor og hans 

WSJT-X software har annonceret en ny udgave af Fox/Hound mode. De kalder 

det SUPER FOX mode.  

Det testes p.t. i beta version og planen er at rulle det ud ifb. med Palmyra & 

Jarvis Dx-peditionen. Den reviderede udgave vil optage 1.5 kHz båndbredde 

men kun køre én stream og med svar på enten RR73 eller rpt på én gang til så 

mange som 9 stationer ad gangen.  

Herudover er der i modsætning til nuværende software ingen reducering af 

deres signal styrke sammenlignet med hvis de kører flere streams som nu. Der 

vil også blive sendt en valideringskode for at sikre sig at det ikke er en pirat vi 

kører, så det bliver virkelig spændende at se.  

Vi har også lidt længere ude i fremtiden endnu et forsøg på at aktivere Bouvet 

3Y/B og Peter 1 3Y/P at se frem til.  

Båndlandelisten får lidt ekstra fokus i eftermiddag hvor Preben OZ1FHU har 

lovet at fortælle lidt om hans resultater. Der er kommet en del nye OZ’r på 

listen og det er glædeligt at se. Derudover har vi fået helt nye pokaler som skal 

uddeles, men de gamle skal også have et permanent hjem og videregives på 

nærmere fastsatte vilkår.  

Til allersidst, og nu skal jeg nok stoppe, så pønser vi på at få etableret en FB-

gruppe hvor der er plads til at komme med egne indlæg, spørgsmål og debat. 

Mere om dette senere på året.  

Husk at være her til kaffe og kagepausen i eftermiddag for vi har en lodtrækning 

af noget meget sjældent og værdifuldt for en DXér. Tak for ordet.  

 

Henrik OZ1ING 


